



CHIEF WARRANT OFFICER YANN GAUTHIER, MMM, CD

Le texte français suit

Born in Matane, Quebec, Chief Warrant Officer (CWO) Yann Gauthier began his career in the medical field by working as a paramedic serving the population of his hometown. This experience led him to join the Canadian Armed Forces in January 2005 as a Medical Technician.

After graduating from QL3 at the Canadian Forces Medical Service School in Borden, Ontario, he was posted to 5 Field Ambulance in Valcartier, Quebec where he deployed, as a Private, to Afghanistan on Operation Athena, Roto 4, in 2007 and a second time, as a Corporal, in 2009 (Op Athena, Roto 7).

In 2010, he was transferred to 25 Canadian Forces Health Services Centre in Bagotville, Quebec where he deployed, for a third time, to Afghanistan in 2011 (Op Athena, Roto 10). During this posting with the Royal Canadian Air Force, he was promoted to Master Corporal and completed his Forward Aeromedical Evacuation Specialist course.

His military service brought him back to 5 Field Ambulance in 2012. Throughout, he was promoted to Sergeant and attach posted to 3 Battalion, Royal 22e Regiment where he completed his Basic Parachutist qualification and deployed to Ukraine on Operation Unifier, Roto 1, in 2016.

Upon his promotion to warrant officer in 2017, he was posted to 41 Canadian Forces Health Services Centre Detachment Longue-Pointe in Montreal, Quebec to work with the local Canadian Forces Recruiting Centre.

Promoted to the rank of Master Warrant Officer (MWO) in 2019, he was posted to the Director General Military Careers in Ottawa, Ontario, where he acted successively as the Junior Medical Technician Career Manager and as the Health Services Non-Commissioned Member Career Manager.

He was promoted to his current rank in June 2022 and was appointed as the School Chief Warrant Officer of the Canadian Force Health Services Training Centre in Borden, Ontario. In 2023, he was appointed as member of the Order of Military Merit for his impactful contribution and his great achievements throughout his career.

With the love and support his spouse WO Karine Rousselle and his daughter Maély, CWO Gauthier became, in June 2024, the Royal Canadian Medical Service Chief Warrant Officer in Ottawa, Ontario.



ADJUDANT-CHEF YANN GAUTHIER, MMM, CD

Le français commence

Né à Matane, au Québec, l'Adjudant-chef (Adjuc) Yann Gauthier a commencé sa carrière dans le domaine médical en travaillant en tant qu'ambulancier au service de la population de sa ville natale. Cette expérience l'a amené à se joindre aux Forces armées canadiennes en janvier 2005 en tant que Technicien médical.

Après avoir gradué de son NQ3 à l'École du Service de santé des Forces canadiennes à Borden, Ontario, il a été affecté à la 5e Ambulance de campagne à Valcartier, Québec, où il a été déployé en Afghanistan, en tant que soldat, dans le cadre de l'Opération Athéna, Roto 4, en 2007 et une deuxième fois, en tant que caporal, en 2009 (Op Athéna, Roto 7).

En 2010, il a été transféré au 25e Centre des Services de santé des Forces canadiennes à Bagotville, Québec, où il a été déployé, pour une troisième fois, en Afghanistan en 2011 (Op Athéna, Roto 10). Au cours de cette affectation au sein de l'Aviation royale canadienne, il a été promu caporal-chef et a terminé son cours de Spécialiste en Évacuation Aéromédicale Avancée.

Son service militaire l'a ramené à la 5e Ambulance de campagne en 2012. Tout au long de cette période, il a été promu sergent et attaché au 3e bataillon du Royal 22e Régiment, où il a obtenu sa qualification de base de parachutiste et a été déployé en Ukraine dans le cadre de l'Opération Unifier, Roto 1, en 2016.

Lors de sa promotion au grade d'adjudant en 2017, il est affecté au 41e Centre des services de Santé des Forces canadiennes Détachement Longue-Pointe à Montréal, Québec, afin de travailler avec le Centre de recrutement des Forces canadiennes local.

Promu au grade d'adjudant-maître (Adjum) en 2019, il a été affecté au Direction général carrières militaires à Ottawa, Ontario, où il a agi successivement en tant que Gestionnaire de carrière des techniciens médicaux junior et comme Gestionnaire de carrière des militaires du rang des Services de santé.

Il a été promu à son grade actuel en juin 2022 et a été nommé Adjudant-chef d'école du Centre d'instruction des Services de santé des Forces canadiennes à Borden, Ontario. En 2023, il a été nommé membre de l'Ordre du mérite militaire pour sa contribution importante et pour ses grandes réalisations tout au long de sa carrière.

Avec l'amour et le soutien de sa conjointe l'Adj Karine Rousselle et de sa fille Maély, L'Adjuc Gauthier est devenu, en juin 2022, l'Adjudant-chef du Service de Santé Royal Canadien à Ottawa, Ontario.